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Rada Miejska w Brzeszczach 
Komisja Skarbu Rozwoju i Ekologii  
KRM.0012.4.6.2024 
            Portal Mieszkańca 

Protokół nr 6/2024  

z posiedzenia Skarbu, Rozwoju i Ekologii. 
Obrady rozpoczęto 14 stycznia 2025 r. o godz. 15:30, a zakończono o godz. 18:00 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 10 członków. 

Obecni: 

1. Marek Czopek 
2. Bartłomiej Drewniak 
3. Sławomir Drobny 
4. Bogusława Dudzic 
5. Łukasz Korczyk 
6. Zdzisław Noworyta 
7. Stanisław Pastuszka 
8. Mateusz Romanek 
9. Danuta Socha 
10. Jacek Wawro 

Lista gości na posiedzeniu: 
Naczelnik Wydziału Środowiska – Agnieszka Molenda – Kopijasz 
Naczelnik Wydziału Obrony Cywilnej i Zarządzania Kryzysowego – Sebastian Siwiec  

Posiedzenie otworzył i prowadził przewodniczący komisji Marek Czopek  

Kworum: aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 8 członków komisji, czyli jest kworum do 
podejmowania prawomocnych decyzji. 

Porządek posiedzenia komisji: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Wniosek dotyczący wydania opinii ws. zmiany stron w umowach dzierżawy. 
4. Wniosek dotyczący wydania opinii ws. ustanowienia służebności gruntowej w postaci 

przechodu i przejazdu. 
5. Programy proekologiczne w gminie Brzeszcze w 2025 r. 
6. "Zielona infrastruktura" - tereny zieleni publicznej, nasadzenia drzew, łąki kwietne itd. 
7. Przyjęcie protokołu nr 3/2024 z dnia 08.10.2024 r. 
8. Przyjęcie protokołu 4/2024 z dnia 12.11.2024 r. 
9. Przyjęcie protokołu nr 5/2024 z dnia 03.12.2024 r. 
10. Sprawy bieżące  
11. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad 1. Otwarcie posiedzenia. 
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Przewodniczący Komisji Skarbu, Rozwoju i Ekologii Marek Czopek złożył wszystkim obecnym na 
sali życzenia Noworoczne. 
 
Ad 2. Przyjęcie porządku obrad 

Członkowie komisji nie wnieśli propozycji uwag do porządku posiedzenia komisji. 

Głosowano w sprawie: przyjęcia porządku obrad 
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Marek Czopek, Bartłomiej Drewniak, Bogusława Dudzic, Zdzisław Noworyta, Stanisław Pastuszka, 
Mateusz Romanek, Danuta Socha, Jacek Wawro 
NIEOBECNI (2) 
Sławomir Drobny, Łukasz Korczyk 

Ad 3. Wniosek dotyczący wydania opinii ws. zmiany stron w umowach dzierżawy. 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości Bożena Hacuś: Zgodnie z uchwałą 
Nr XIV/145/04 z dnia 30 marca 2004 r. Rady Miejskiej w Brzeszczach określane są zasady nabywania, 
zbywania, obciążania nieruchomości stanowiących mienie komunalne Gminy Brzeszcze oraz ich 
wydzierżawiania i wynajmowania na okres dłuższy niż trzy lata. Zgodnie z § 20 ust. 8 ww. uchwały 
Burmistrz może odstąpić od przetargowej formy wydzierżawiania, wynajmowania nieruchomości w 
innych szczególnych przypadkach po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji.  
W dniu 20 listopada 2024 r. do Burmistrza Brzeszcz wpłynął wniosek o zmianę stron w umowach 
dzierżawy:  

 nr 33/2001 z dnia 1 lutego 2001 r. w części dotyczącej nieruchomości oznaczonej numerem 
działki 1273/4 o pow. 0,0254 ha położonej w Brzeszczach,  

 nr 76/2004 z dnia 25 czerwca 2004 r. w części dotyczącej nieruchomości oznaczonej numerem 
działki 1273/4 o pow. 0,0145 ha położonej w Brzeszczach.  

 
Dotychczasowy dzierżawca wyraził zgodę na przekazanie praw i obowiązków do dzierżawy gruntów, a 
potencjalny Dzierżawca zapoznał się z warunkami zapisanymi w ww. umowach oraz zaakceptował ich 
warunki.  
Przewodniczący Komisji Skarbu, Rozwoju i Ekologii Marek Czopek zapytał czy przyszły dzierżawca 
jest właścicielem którejś z sąsiadujących działek? 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości Bożena Hacuś odpowiedziała, że 
nie. Dodam jeszcze, że czynsz roczny za ten teren wynosi 51,30 zł, który jest waloryzowany z 
początkiem każdego roku.  
 
W związku z powyższym proszę o opinię w sprawie zmiany stron w ww. umowach dzierżawy. 
Głosowano w sprawie: wydania opinii ws. zmiany stron w umowach dzierżawy. 
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Marek Czopek, Bartłomiej Drewniak, Bogusława Dudzic, Zdzisław Noworyta, Stanisław Pastuszka, 
Mateusz Romanek, Danuta Socha, Jacek Wawro 
NIEOBECNI (2) 
Sławomir Drobny, Łukasz Korczyk 
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Ad 4. Wniosek dotyczący wydania opinii ws. ustanowienia służebności gruntowej w postaci 
przechodu i przejazdu. 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości Bożena Hacuś: Właściciel działki 
numer 3111, położonej w obrębie ewidencyjnym Brzeszcze, zwrócił się z wnioskiem do Burmistrza 
Brzeszcz o ustanowienie służebności gruntowej do przedmiotowej działki po nieruchomości 
oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków numerem działki 3517, która stanowi własność Gminy 
Brzeszcze. Proponowany zakres służebności zaznaczono kolorem zielonym na załączniku graficznym 
przedstawionym przez wnioskodawcę.  
Podejmowanie uchwał w sprawie zbycia, nabycia i obciążania nieruchomości na rzecz gminy należy 
do właściwości rady gminy zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 1465).  
Zgodnie z § 15 uchwały nr XIV/145/04 Rady Miejskiej w Brzeszczach z dnia 30 marca 2004 r. w 
sprawie określenia zasad nabywania, zbywania, obciążania nieruchomości stanowiących mienie 
komunalne Gminy Brzeszcze oraz ich wydzierżawiania i wynajmowania na okres dłuższy niż 3 lata ze 
zmianami, obciążenie nieruchomości stanowiących mienie gminne wymaga zgody Rady i następuje 
za jednorazowym wynagrodzeniem.  
W związku z powyższym zwracam się z prośbą o przedstawienie na posiedzeniu Komisji Skarbu, 
Rozwoju i Ekologii Rady Miejskiej w Brzeszczach przedmiotowej sprawy i wydanie opinii w 
przedmiocie ustanowienia na nieruchomości służebności przejazdu i przechodu.  
Opinia Komisji Rady Miejskiej w Brzeszczach jest niezbędna do podjęcia dalszych czynności w 
przedmiotowej sprawie. 
Radny Stanisław Pastuszka zapytał o działkę 3437/2 – co się na niej znajduję?  
Radny Jacek Wawro dodał, że na działce 3437/2 jest to potok  Młynówka mający przebieg od ulicy 
Ofiar Oświęcimia, na którym należy zbudować mostek(przepust) umożliwiający wjazd na działkę.  
Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości Bożena Hacuś potwierdziła i 
powiedziała, że wnioskodawca ma tego świadomość.  Trzeba będzie tam zbudować mostek za 
zgodą właściciela działki.  
Radny Stanisław Pastuszka dopytał jak do tej pory dojeżdżali do tego gruntu, skoro dopiero teraz 
ustanawiają służebność.  
Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości Bożena Hacuś odpowiedziała, że 
być może dopiero teraz zorientowali się, że nie mają prawnego dostępu.  
Radny Jacek Wawro dodał, że wszyscy dojeżdżali wzdłuż torów od ulicy Budy. Tak jak kiedyś bywało 
dogadali się po sąsiedzku.  Teraz wnioskodawczyni chce wystąpić do Spółki Wodnej o zezwolenie na 
wykonanie mostu i musiała wystąpić do gminy o służebność. Uważam, że należy wydać pozytywną 
opinię w sprawie ustanowienia służebności gruntowej w postaci przechodu i przejazdu.  
 
Głosowano w sprawie: wydania opinii ws. ustanowienia służebności gruntowej w postaci 
przechodu i przejazdu 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Marek Czopek, Bartłomiej Drewniak, Bogusława Dudzic, Zdzisław Noworyta, Stanisław Pastuszka, 
Mateusz Romanek, Danuta Socha, Jacek Wawro 
NIEOBECNI (2) 
Sławomir Drobny, Łukasz Korczyk 
 
Ad 5. Programy proekologiczne w gminie Brzeszcze w 2025 r. 
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Przewodniczący Komisji Skarbu, Rozwoju i Ekologii Marek Czopek przywitał naczelników: 
Naczelnika Wydziału Środowiska – Agnieszkę Molendę – Kopijasz oraz Naczelnika Wydziału Obrony 
Cywilnej i Zarządzania Kryzysowego – Sebastiana Siwca, który w ostatnich latach kierował 
Wydziałem Środowiska. 
Naczelnik Wydziału Obrony Cywilnej i Zarządzania Kryzysowego Sebastian Siwiec: Dzień dobry 
Państwu, jako wieloletni Naczelnik Wydziału Środowiska chciałbym Państwu przedstawić moją 
następczynię Panią Agnieszkę Molendę – Kopijasz. Ja od pierwszego stycznia 2025 roku zostałem 
Naczelnikiem Wydziału Obrony Cywilnej i Zarządzania Kryzysowego, gdzie wraz z Panią Agnieszką 
Micor we dwójkę tworzymy zespół, który będzie zajmował się sprawami kryzysowymi oraz 
sprawami związanymi z Ochotniczymi Strażami Pożarniczymi, to jest ta część, która przeszła z 
Wydziału Środowiska do Wydziału Obrony Cywilnej i Zarządzania Kryzysowego.  
Naczelnik Wydziału Środowiska  Agnieszka Molenda – Kopijasz: Szanowni Państwo, pozwoliłam 
sobie przyjść z Panem Sebastianem Siwcem, ze względu na jego wieloletnie doświadczenie. Dzisiaj 
przedstawię Państwu informacje w zakresie programów Proekologiczne w gminie Brzeszcze w 2025 
r. wraz z planowanymi dotacjami: 
 

Realizacja zadań związanych z dofinansowaniami do wymiany starych źródeł ogrzewania: 

 

Rok 2024 

Nazwa programu Rodzaj kotłów Ilość zrealizowanych 
umów 

Wysokość 
dofinansowania 

Program Ograniczenia 
Niskiej Emisji na terenie 
Gminy Brzeszcze – 
działania Urzędu Gminy 
związane z 
dofinansowaniem 
wymiany źródeł ciepła – 
poprawa powietrza 
atmosferycznego i 
klimatu. 

Kotły gazowe – 41 umów 

Kocioł zgazowujący 
drewno – 1 umowa 

42 Sumaryczna kwota 
wypłaconych 

dotacji 

189 000,00 zł 

 

Gmina Brzeszcze: 

179 000,00 zł 

 

Starostwo 
Powiatowe  

w Oświęcimiu: 

10 000 zł 
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Razem  42 189 000,00 zł 

 

Rok 2025 – planowane do dotacji 

Nazwa programu Rodzaj kotłów planowany 
do dotacji 

Ilość zrealizowanych 
umów 

Wysokość 
dofinansowania 

Program Ograniczenia 
Niskiej Emisji na terenie 
Gminy Brzeszcze – 
działania Urzędu Gminy 
związane z 
dofinansowaniem 
wymiany źródeł ciepła – 
poprawa powietrza 
atmosferycznego i 
klimatu. 

Kotły gazowe (jeżeli 
będzie możliwość), 
ogrzewanie elektryczne, 
pompy ciepła, 
przyłączenie do sieci 
ciepłowniczej, kotły 
pelletowe o 
podwyższonym 
standardzie, kocioł 
zgazowujący drewno o 
podwyższonym 
standardzie. 

Zaplanowano środki 
na 45 umów, kwota 

dotacji 4 500 zł 

45x 4 500 zł = 

202 500,00 

Gmina Brzeszcze 
będzie składała 

wniosek o środki 
do Starostwa 

Powiatowego w 
Oświęcimiu 

 

 

 

 

 

 

 

Program Czyste 
Powietrze 

stan na 30.09.2024 
(porozumienie zawarte 
31.05.2021 r.) 
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Liczba złożonych 
wniosków: 861 

Liczba zawartych umów: 
687 (od początku 
realizacji programu)  

 

Program Czyste 
Powietrze 

stan na 31.12.2024 – 
brak danych 

Liczba złożonych 
wniosków: 902 

Liczba zawartych umów: 
717 

 

Wnioski złożone w 
gminny punkcie w 2024 
roku: 

112 wnioski o płatność 

111 wniosków o 
dofinansowanie  

 

Liczba 
zrealizowanych 
przedsięwzięć od 
początku realizacji 
programy: 384 

 

 

 

 

 

 

 

Liczba 
zrealizowanych 
przedsięwzięć: 409 

 

 

 

Sumaryczna 
kwota 

wypłaconych 
dotacji od 

początku realizacji 
programu:  

5 833 448,06 zł 

 

 

 

 

 

 

Sumaryczna 
kwota 

wypłaconych 
dotacji:  

6 253 291,74 zł 

 

W dniu 28 listopada 2024 r. o godzinie 14:50 został wstrzymany nabór wniosków do Czystego 
Powietrza, planowane wznowieni naboru wniosków ale na nowych zasadach 31 marzec 2025 r.   
Do 27 grudnia 2024 r., odbyły się konsultacje społeczne proponowanych zmian, wnieśliśmy swoje 
uwagi.  
W RAMACH PROGRAMU CZYSTE POWIETRZE BRAK DOTACJI DO KOTŁÓW GAZOWYCH I KOTŁÓW 
OLEJOWYCH (nie ma możliwości finansowania paliw kopalnych ze środków zewnętrznych), nie 
będzie możliwości pozyskania dotacji na fotowoltaikę. 
W maju br. w życie weszła dyrektywa Parlamentu Europejskiego i Rady ws. charakterystyki 
energetycznej budynków. Zgodnie z jednym z artykułów tej dyrektywy, państwa UE od 1 stycznia 
2025 r. nie mogą udzielać żadnych zachęt finansowych do instalacji indywidualnych kotłów 
zasilanych paliwami kopalnymi, z wyjątkiem kotłów wybranych do inwestycji przed 2025 r.  
W uzasadnieniu wskazano, że wymiana istniejącego źródła ciepła na indywidualne źródło, jakim 
jest kocioł niskotemperaturowy na paliwo gazowe lub paliwo ciekłe, a także kocioł kondensacyjny 
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opalany gazem ziemnym lub olejem opałowym lekkim, nie będzie mogło być kwalifikowana w 
ramach programów bezzwrotnych dofinansowań.  

Jedyna możliwość dofinansowania do wymiany pieców na piece gazowe – program gminny 

Radny Mirosław Boroń zapytał ile wniosków z programu „Czyste Powietrze”  zostało zawieszonych? 
Czy w ogóle są takie wnioski? 
Naczelnik Wydziału Środowiska  Agnieszka Molenda – Kopijasz odpowiedziała, że została 
wskazana data i godzina, do której można było składać wnioski, po tej dacie wpłynął do nas jeden 
wniosek.  

Dotacje dla Spółek Wodnych (właściwe utrzymanie urządzeń melioracyjnych, w zakresie zadań 

związanych z bieżącym utrzymaniem wód i urządzeń wodnych będących w zarządzie spółki) 

2024 rok 

Oświęcimska Spółka Wodna w Brzeszczach – 19 000 zł 

Spółka Wodna „Janowiec” - 20 996,09 zł 

Plan na 2025 rok 

Oświęcimska Spółka Wodna w Brzeszczach – 22 000 zł 

Spółka Wodna „Janowiec” – 23 000 zł 
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DZIAŁANIE PROEKOLOGICZNE – DZIAŁANIA WŁASNE GMINY 

Usuwanie odpadów zawierających azbest z terenu gminy Brzeszcze 

W ramach realizacji zadania w 2024 roku odebrano z terenu Gminy Brzeszcze odpady zawierające 
azbest od 26 osób prywatnych o łącznej masie 43,98 Mg.  

Odbiór odpadów przeprowadzony został przez firmę Radosław Rokosz Firma Remontowo-
Budowlana „RAGAR” w dniach od 10-14 października 2024 r.  

Łączna kwota za wykonaną usługę wynosi 20 828,05 zł brutto (473,58 zł/Mg x 43,98 Mg). 

Program realizowany jest od 2003 roku i planowana jest jego dalsza realizacja.  

Program będzie kontynuowany w roku bieżącym, w budżecie na rok 2025 zabezpieczone 20 000 zł. 

Rok rocznie staramy się o pozyskanie środków ze Starostwa Powiatowego w Oświęcimiu na 
dofinansowanie tego zadania. 

Odbiór leków przeterminowanych  

Na terenie gminy Brzeszcze przeterminowane leki można wrzucić do konfiskatorów ustawionych w 
następujących miejscach:  

 Apteka „SIGMA” Sp. z o.o. ul. Piłsudskiego 13A, Brzeszcze – 12 razy na rok 
 Apteka CENTRUM – Centrum Tanich Leków,  ul. Ofiar Oświęcimia 34, Brzeszcze - 7 razy na 

rok (styczeń, marzec, kwiecień, czerwiec, sierpień, październik, listopad)  
 Apteka CENTRUM – Centrum Tanich Leków,  ul. Ofiar Oświęcimia 31, Brzeszcze  
 Apteka CENTRUM – Centrum Tanich Leków,  ul. Ofiar Oświęcimia 20 Brzeszcze  
 Moja Przyjazna Poradnia - ośrodek zdrowia ul. Nosala 7, Brzeszcze  
 Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów PSZOK ul. Graniczna 48, Brzeszcze  

Odbiór leków zlecony został w 2024 roku firmie Pogotowie Sanitarno-Epidemiologicznym 
„NOWISTA” Spółka Cywilna Sergiusz Stanek, Grzegorz Wąs. Koszt 10 281,60 zł 

W 2025 roku zapytanie wysłano do NOWISTA oraz Zakładu Usług Komunalnych Sp. z o.o.,  na 
podstawie wyboru ofert do realizacji zadania w bieżącym roku została wybrana firma NOWISTA z 
kosztem realizacji 11 016 zł. Program jest realizowany od 2011 roku 

Naczelnik Wydziału Obrony Cywilnej i Zarządzania Kryzysowego Sebastian Siwiec dodał, że 
program rozpoczął się z inicjatywy Urzędu Gminy. Program spotkał się z dużym zainteresowaniem. 
Patrząc na sprawozdania są to kilogramy leków, które niekoniecznie musiałyby trafić na PSZOK, 
tylko do środowiska.  
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Naczelnik Wydziału Środowiska  Agnieszka Molenda – Kopijasz: INNE DZIAŁANIA 

PROEKOLOGICZNE: 

SEGREGACJA OLEJU 

Na terenie gminy jest rozmieszczonych 40 pojemników na olej, mieszkańcy mogą do nich oddawać 
zużyty olej z kuchni. 

KOMPOSTOWNIKI (użyczenie) – rok 2024 

Gmina Brzeszcze pozyskała z budżetu Województwa Małopolskiego dotację w wysokości 25 000,00 
zł, w ramach programu ,,Program wsparcia finansowego w zakresie zaopatrzenia gospodarstw 
domowych w kompostowniki”. W efekcie realizacji zadnia w oparciu o złożone wnioski 100 osób 
skorzystało z użyczenia kompostowników o pojemności 1050 l.  

Okres trwania mowy użyczenia jeden 1 rok umowy użyczenia, później kompostownik przechodzi na 
własność osoby użyczającej.  

ZBIORNIKÓW NA DESZCZÓWKĘ (użyczenie) – rok 2024 

Gmina Brzeszcze pozyskała z Samorządu Województwa Małopolskiego dotację w wysokości 25 000 
zł w ramach Programu "Małopolska Deszczówka 2024". W efekcie realizacji zadania do na 
podstawie złożonych wniosków 44 gospodarstwa domowych z terenu Gminy otrzymały zbiorniki o 
poj. 1000 l. Użyczenie przez minimum 60 miesięcy. 

Wkład własny Gminy Brzeszcze 4 766 zł. 

INNE ZAPLANOWANE DZIAŁANIA - rok 2025 

W ramach wspierania bioróżnorodności i ochrony zwierząt w trakcie snu zimowego planowany jest 
zakup domków dla jeży – budżet zadania : 5200,00 zł.  

Zakup z dofinansowaniem roweru  elektrycznego 10 000,00 zł (2x) – w związku z pracą Wydziału 
Środowiska w terenie. Mam nadzieję, że spotka się to z pozytywnym odbiorem mieszkańców.  

 
Ad 6. "Zielona infrastruktura" - tereny zieleni publicznej, nasadzenia drzew, łąki kwietne itd. 
 
Naczelnik Wydziału Środowiska  Agnieszka Molenda – Kopijasz w mojej opinii termin „Zielona 
Infrastruktura” jest to specjalne zaprojektowanie przestrzeni miejskiej jak i pozamiejskiej przez 
wprowadzenie elementów naturalnych do niej i zaaranżowanie infrastruktury miejskiej w postaci 
zielonych budynków, ścian, ekranów, dachów, mostów.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Danuta Socha dopytała czy pod tą definicję wchodzą też łąki 
kwietne? 
Naczelnik Wydziału Środowiska  Agnieszka Molenda – Kopijasz jeżeli chodzi o Wydział Środowiska, 
to wykonujemy nasadzenia drzew, które są wskazane w decyzjach z Powiatu Oświęcimskiego 
ponieważ taki mamy obowiązek. W tym zakresie zagospodarowanie terenów naszej gminy w latach 
2021 – 2023 dokonaliśmy zagospodarowania ronda „Solidarności” oraz ronda w Jawiszowicach. 
Były realizowane w latach poprzednich również zagospodarowanie przez Wydział Inwestycji przy 
ulicy Dworcowej gdzie był realizowany szereg nasadzeń drzew i krzewów, jak i łąkę kwietną.  
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Naczelnik Wydziału Obrony Cywilnej i Zarządzania Kryzysowego Sebastian Siwiec dodał, że dla 
mnie słowo infrastruktura to nie jest posadzenie kilku drzew bądź krzewów, tylko coś większego. 
Cała instalacja, ekosystem. To, że w parku mamy łąkę kwietną, to tylko element parku, który w 
szerszej perspektywie wraz ze ścieżkami rowerowymi tworzy całość.  
Radna Bogusława Dudzic odpowiedziała, że współcześnie określa się zieleń jako infrastrukturę 
miejską, ponieważ odgrywa bardzo ważną rolę. Chciałabym zapytać o nasadzenie drzew. Czy jeżeli 
będziemy nasadzać drzewa to czy to będą drzewa tzw. parkowe? W dużych miastach odchodzi się 
od nasadzeń drzew, które rosną do kilku metrów. Zastępca Burmistrza wspominał o  łąkach 
kwietnych, że są w planach. Czy to miasto będzie wyznaczało tereny czy będzie to konsultowane z 
mieszkańcami?  
Radny Stanisław Pastuszka chciałbym zapytać jak często łąki kwietne są koszone?  
Naczelnik Wydziału Obrony Cywilnej i Zarządzania Kryzysowego Sebastian Siwiec odpowiedział, że 
łąka kwietna co do zasady powinna być łąką jednokośną. Z punktu widzenia utrzymania terenu 
gminy, na dużej powierzchni trudno będzie uzyskać akceptację mieszkańców aby wszystko było łąką 
kwietną. Z jednej strony głosy mieszkańców, którzy cierpią na różne alergie, a z drugiej strony głosy 
mieszkańców, którzy mają większą świadomość ekologiczną i wiedzą, że trawa, która jest wyższa 
zatrzymuje więcej wody, chroni przed parowaniem, wysuszeniem, jest siedliskiem różnych 
organizmów. Ciężko znaleźć złoty środek.  
Radna Bogusława Dudzic odpowiedziała, że z całą pewnością nie opłaca się robić łąki jednorocznej, 
trzeba robić łąki wieloletnie. Może znaleźć jedno dogodne miejsce i zrobić łąkę pokazową dla 
mieszkańców.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Danuta Socha zapytała, czy może Radna Dudzic ma pomysł gdzie by 
można było taką działkę zrobić?  
Radna Bogusława Dudzic odpowiedziała, że na osiedlu Paderewskiego jest doskonałe miejsce za 
sklepem ziołowym, wzdłuż chodnika, gdzie można by było spróbować zaaranżować taką łąkę. 
Przewodniczący Komisji Skarbu, Rozwoju i Ekologii Marek Czopek odpowiedział, że może nie ma 
sensu na siłę uszczęśliwiać mieszkańców osiedla Paderewskiego. Proponuję poszukać bardziej 
neutralnego miejsca, które nie będzie miało negatywnych skutków dla mieszkańców.  
Radny Stanisław Pastuszka dodał, że przecież poza alergią łąka kwietna wiąże się z tym, że przylecą 
do niej owady, które również mogą być uciążliwe dla mieszkańców.  
Naczelnik Wydziału Obrony Cywilnej i Zarządzania Kryzysowego Sebastian Siwiec zaznaczył, że w 
tym temacie trzeba się kierować zasadnością, celowością i ekonomią. Warto taką łąkę zaplanować 
przy okazji jakiejś Inwestycji, gdzie zamiast siać trawnik, można zaplanować łąkę kwietną. Uważam, 
że idea jest słuszna, ponieważ jeżeli nie będzie utrudniać widoczności, to prezentuje się to bardzo 
dobrze.  
Naczelnik Wydziału Środowiska  Agnieszka Molenda – Kopijasz dodała, że pewne wysokości 
nasadzeń są niewłaściwe, ponieważ ograniczają widoczność.  
 
         
Ad 7. Przyjęcie protokołu nr 3/2024 z dnia 08.10.2024 r. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcia protokołu nr 3/2024 z dnia 08.10.2024 r  
Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (6) 
Marek Czopek, Bartłomiej Drewniak, Bogusława Dudzic, Stanisław Pastuszka, Mateusz Romanek, 
Danuta Socha,  
NIEOBECNI (4) 
Sławomir Drobny, Łukasz Korczyk, Zdzisław Noworyta, Jacek Wawro 
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Ad 8. Przyjęcie protokołu 4/2024 z dnia 12.11.2024 r. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcia protokołu nr 4/2024 z dnia 12.11.2024 r. 
Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (6) 
Marek Czopek, Bartłomiej Drewniak, Bogusława Dudzic, Stanisław Pastuszka, Mateusz Romanek, 
Danuta Socha,  
NIEOBECNI (4) 
Sławomir Drobny, Łukasz Korczyk, Zdzisław Noworyta, Jacek Wawro 

Ad 9. Przyjęcie protokołu nr 5/2024 z dnia 03.12.2024 r. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcia protokołu nr 5/2024 z dnia 03.12.2024 r  
Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (6) 
Marek Czopek, Bartłomiej Drewniak, Bogusława Dudzic, Stanisław Pastuszka, Mateusz Romanek, 
Danuta Socha,  
NIEOBECNI (4) 
Sławomir Drobny, Łukasz Korczyk, Zdzisław Noworyta, Jacek Wawro 

 
Ad 5. Sprawy bieżące  
 

Członkowie komisji nie wnieśli żadnych spraw. 
 
Ad 6. Zamknięcie posiedzenia 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad i braku dalszych zgłoszeń do dyskusji przewodniczący komisji 
zamknął posiedzenie o godz. 17.30 

Raport głosowań  

 Przewodniczący Komisji 
Skarbu, Rozwoju i Ekologii  

          /-/ Marek Czopek 

Ewa Borowicz, Kancelaria Rady Miejskiej 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

 

 

Komisja przyjęła protokół w dniu 14 stycznia 2024 
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